
Aan de leden van de commissie beheer 

Haarlem, 15 februari 2015 

Betreft: commissie beheer 19-2 agendapunt 6: 'Uitbesteding transport, opslag en duurzame 
verwerking verwijderde fietsen'. 

De Fietsersbond ziet handhaving van verkeerd geparkeerde fietsen als sluitstuk van 
fietsbeleid. De notitie van de wethouder komt voor de Fietsersbond daarom eigenlijk te 
vroeg.  

De Fietsersbond adviseert om alleen weesfietsen en wrakken weg te halen en fietsen die 
daadwerkelijk hinder en gevaar veroorzaken. Dat ruimt ook stevig op en daarmee creëer je 
ruimte voor fietsen die wél worden gebruikt. De kosten van het wegknippen en opslaan van 
goede fietsen zijn aanzienlijk. Dat geld kan de gemeente beter besteden aan meer 
fietsparkeervoorzieningen. 

Handhaving fietsen uitbesteden aan Paswerk is prima, maar dan alleen voor:  

A. weesfietsen (eerst labellen, dan weghalen)  

B. wrakken (direct weghalen) En dit in de hele stad. Niet alleen het centrum 

C. fietsen die hinder en gevaar opleveren, d.w.z. direct voor de ingang van winkels o.i.d. 
staan. 

Fietsen die niet direct hinder veroorzaken: gewoon laten staan. Rondom het station is 
momenteel het enige handhavingsgebied. Momenteel heeft dat geen zin. Dat kost alleen 
maar geld en levert ergernis op. Totdat er voldoende capaciteit is (en na gereedkomen 
fietsflat is er naar verwachting nog niet voldoende capaciteit) heeft handhaving op fietsen 
geen zin. En dat mag juridisch ook niet. 

De stelling van de wethouder achterin de brief vinden wij ongewenst / onjuist / en onnodig: 

>>"Vraag: Alleen handhaven bij voldoende fietsparkeervoorzieningen.  

Antwoord: Toepassing van dit principe acht ik onwenselijk, omdat daarmee de openbare 
orde en veiligheid in gevaar kunnen komen, er geen gevolg aan burgerklachten kan worden 
gegeven en ook de weesfietsen en wrakken in de stad blijven staan. Dit verergert het 
probleem van het stallingstekort. Een stallingsverbodzone, zoals bij het station, wordt alleen 
ingesteld als daarvoor politiek en maatschappelijk draagvlak bestaat."<< De laatste zin klopt. 
De zin daarvoor is onnodig immers fietsen die direct gevaar opleveren mogen toch al direct 
verwijderd worden. 

Het zou voor het debat goed zijn als de wethouder gaat voor het uitgangspunt dat er alleen 
gehandhaafd wordt bij voldoende capaciteit. 



Locatie: de locatie naast het vml. UWV aan de Jansweg is volgens ons geschikt voor het 
opslaan van weesfietsen en door handhaving verwijderde fietsen. Voor fietsparkeren is deze 
niet goed bereikbaar en daarbij een sociaalonveilige plaats voor het parkeren van fietsen. 

Handhaving kost geld. 

Uitbesteden aan Paswerk is prima. Maar tekenen voor '10.000 fietsen' is niet zo'n verstandig 
idee en leidt tot -zoals u al heeft gesignaleerd- tot een perverse prikkel. Of e.e.a. voor de 
korte termijn kostenneutraal kan, is de vraag. 

Met vriendelijke groet, 

René Rood 

Jaap Moerman 

 

 

Utrecht, Haarlem, 10 december 2014 

 

De Fietsersbond roept gemeenten op te stoppen met het wegknippen van goede fietsen, zolang 

er niet genoeg fietsparkeerplaatsen zijn. Dit meldt de bond naar aanleiding van een artikel in 

het AD vandaag. Uit onderzoek van deze krant in de twintig grootste steden blijkt, dat er in 

2013 152.000 fietsen zijn weggeknipt. Een groei van 26 procent ten opzichte van 2012. De 

Fietsersbond adviseert gemeenten om alleen weesfietsen en wrakken weg te halen en fietsen 

die daadwerkelijk hinder en gevaar veroorzaken. “Dat ruimt ook stevig op en daarmee creëer je 

ruimte voor fietsen die wél worden gebruikt”,  aldus Hugo van der Steenhoven, directeur van 

de Fietsersbond. “De kosten van het wegknippen en opslaan van goede fietsen zijn aanzienlijk. 

Dat geld kunnen gemeenten beter besteden aan meer fietsparkeervoorzieningen.”  

 

Gemeenten plegen fietsdiefstal 

Uit het onderzoek blijkt ook dat een meerderheid van de onderzochte gemeenten bij het verwijderen 

de regels aan hun laars lapt. Zo worden fietsen die geen gevaar vormen, direct verwijderd. “Hoe 

sommige gemeenten de regels hanteren is echt bespottelijk,” verklaart verkeerskundige Theo Zeegers 

van de Fietsersbond. De gemeente Amsterdam verwijdert bijvoorbeeld fietsen zonder gebruik te 

maken van de Algemene Wet Bestuursrecht, waardoor het niet mogelijk om bezwaar te maken. “Dit is 

gewoon fietsdiefstal.” 

 

Goede voorbeelden 

Er blijken gigantische verschillen te zijn tussen de twintig onderzochte gemeenten. Absolute koploper 

is Amsterdam met ruim 73.000 fietsen. Gemiddeld was één op de elf Amsterdammers de pineut. In 

Utrecht is het aantal fietsen dat is verwijderd het afgelopen jaar vervijfvoudigd, tot 1 op de 20 

Utrechters. Van de 20 grootste gemeenten kun je je fiets het beste stallen in Almere. Daar wordt maar 

van 1 op de 1700 inwoners een rijwiel verwijderd. Ook Groningen en Apeldoorn zijn goede 

voorbeelden en tonen aan dat het anders kan.  

 

Haarlem 

In Haarlem worden jaarlijks 3600 fietsen weggehaald. 1 op de 43 Haarlemmers heeft jaarlijks te 

maken met een door de gemeente verwijderde fiets. Er is een groot tekort aan fietsparkeerplaatsen. 

Het aantal geparkeerde fietsen is sinds 1997 verdrievoudigd. In het centrum moet het aantal 
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stallingsplaatsen met 6000 worden vergroot. Dat is meer dan een verdubbeling van het huidig aantal 

rekken. En dan is het Stationsgebied nog niet meegerekend.  

 

De Fietsersbond wijst de gemeente er keer op keer op dat handhaving niet uit te leggen is aan de 

Haarlemse fietser als er geen plek is. “Speciaal vragen wij om clementie voor de fietsers uit Haarlem-

Noord die hun fiets niet kwijt kunnen bij het station nu de fietsflat in aanbouw is,” aldus Jaap Moerman 

van de Haarlemse Fietsersbond. “Haal wrakken en weesfietsen weg. En handhaaf op wat direct 

hinderlijk en gevaarlijk staat. Maar laat de rest staan.” 

 

Fietsersbond Haarlem heeft onlangs een brief met voorstellen voor uitbreiding van fietsparkeren 

gestuurd naar de gemeenteraad. Al eerder stuurde de raad aan op het afmaken van de 

fietsparkeervisie die het vorige college niet wilde afmaken ‘omdat er toch geen geld is’. De 

coalitiefracties kondigden in november aan nu zelf te gaan zelf schrijven aan een fiets(parkeer)visie. 

 

 
In afwachting van de bouw van de fietsflat parkeren fietsers uit Haarlem-Noord hun stalen ros op de 

kop van de Rode Loper. 

 

 



Uit de loop, niet hinderlijk gestald, toch kregen de fietsen rond de Julianaboom een label aan hun fiets 

hangen. 

 

 

Noot voor de redactie: 

lees het artikel in het AD: 'Ruiming fietsen door gemeente is pure diefstal' - AD.nl 

Zie: www.ad.nl/ad/nl/1012/Nederland/article/detail/3807855/2014/12/10/Ruiming-fietsen-door-

gemeente-is-pure-diefstal.dhtml 

 

Voor meer informatie kunt u terecht bij de Fietsersbond afdeling Haarlem, Jaap Moerman,  
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